

If you are having trouble viewing this press release, please visit the [Web Version](#).



## DETAILS ANNOUNCED FOR THE 2016 POLARIS MUSIC PRIZE LONG LIST EVENT IN WHITEHORSE

**TORONTO, ON – Friday, May 13, 2016.**

The Polaris Music Prize, presented by CBC Music and produced by Blue Ant Media, is heading north. Celebrating its 11<sup>th</sup> year, the 2016 Polaris Music Prize Long List will be announced Wednesday, June 15<sup>th</sup> at the Yukon Transportation Museum in Whitehorse, Yukon. The announcement of the 40 titles that comprise the Long List, produced in conjunction with Yukon's Film & Sound Commission, will begin at 12 p.m. PT with a special live stream broadcast on the [Polaris Facebook page](#).

CBC Radio 2 will feature a special hour-long broadcast celebrating the Polaris Music Prize Long List on *Drive with Rich Terfry* at 6 p.m. (6:30 p.m. NT). Local CBC Radio 2 frequencies can be found at [cbc.ca/frequency](http://cbc.ca/frequency) or the broadcast can be streamed online at [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca).

As with years past in Montreal, Vancouver, Calgary and Halifax, special local guests will be on hand in Whitehorse to help announce the list. The announcement will also feature a special live performance by a 2016 Long Listed artist.

Polaris will also produce a Yukon-focused artists' event with support from Government of Yukon's Department of Economic Development. This event will include a panel discussion, demo listening and one-on-one meetings with local Yukon artists.

"On behalf of the Government of Yukon, I look forward to welcoming the Polaris Music Prize to Whitehorse," Yukon Minister of Economic Development Stacey Hassard said. "We're pleased to provide support to Music Yukon and Polaris to host an event that will provide developmental feedback and support to our local artists. Congratulations to all of this year's long-listed artists." These events are also supported in part by Music Yukon, NVD hotels and Yukon Brewing.

The Polaris Music Prize will announce the Short List at the Carlu in Toronto on Thursday, July 14<sup>th</sup> and the winner at the Polaris Gala on Monday, September 19<sup>th</sup>. CBC Music and AUX.tv will stream the gala live.

The eligibility period for the 2016 Polaris Music Prize runs from June 1, 2015 to May 31, 2016. An independent jury of 194 music journalists, broadcasters and music bloggers from across Canada determine the Long List and Short List. Eleven people are selected from the larger jury pool to serve on the Grand Jury. They will convene the night of the gala to select the Polaris Music Prize winner.

The Polaris Music Prize will award \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year. The nine other Short Listed artists will receive \$3,000 Courtesy of Slight Music. Polaris is judged solely on artistic merit without consideration of genre or record sales. Past winners have included Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

We acknowledge the OMDC for their continued support of the Polaris Music Prize.

## **Polaris Music Prize 2016 Key Dates:**

June 15th – Long List announcement – Yukon Transportation Museum, Whitehorse, Yukon

July 14th – Short List announcement – The Carlu. Toronto, Ontario

September 19th – Polaris Music Prize Gala – The Carlu. Toronto, Ontario

## **About the Polaris Music Prize**

Polaris Music Prize, produced by Blue Ant Media, is a not-for-profit organization that annually honours, celebrates and rewards creativity and diversity in Canadian recorded music. Polaris Music Prize recognizes and then markets the albums of the highest artistic integrity, without regard for musical genre, professional affiliation or sales history, as judged by a panel of selected music critics. [Polarismusicprize.ca](http://Polarismusicprize.ca)

## **About Blue Ant Media**

Blue Ant Media is a privately held international media company that owns and operates 10 media brands including Cottage Life, Love Nature, Smithsonian Channel Canada and Makeful. Blue Ant Media creates and distributes content worldwide ranging from nature to DIY, outdoor living to music, engaging fans across television, digital, magazines and live events. The company also owns Omnia Media, a YouTube network and Choice TV, a broadcast channel in New Zealand. Blue Ant Media is based in Toronto and has offices in Los Angeles, London (UK) and Auckland. [blueantmedia.ca](http://blueantmedia.ca)

## **Follow us on:**

Website : [www.polarismusicprize.ca](http://www.polarismusicprize.ca)

Twitter: [@polarismusicprize](https://twitter.com/polarismusicprize)

Facebook: [facebook.com/polarismusicprize](https://facebook.com/polarismusicprize)

Youtube: [youtube.com/polarismusicprize](https://youtube.com/polarismusicprize)

Instagram: [@polarismusicprize](https://instagram.com/polarismusicprize)

## **Media Contacts:**

### **Polaris Music Prize media:**

Joanne Setterington - Indoor Recess

(416) 884-4119

[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)

### **Polaris Music Prize media (Quebec):**

Magali Ould

(514) 994-6295  
[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

\*\*\*

# **LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS ANNONCE LES DÉTAILS DE LA LONGUE LISTE QUI SERA DÉVOILÉE À WHITEHORSE CETTE ANNÉE.**

**Toronto, ON - Vendredi 13 mai 2016**

Le Prix de musique Polaris, produit par Blue Ant Media et présenté par CBC Music, se dirige vers le Nord! Célébrant sa onzième année d'existence, le Prix de musique Polaris dévoilera la longue liste 2016 le mercredi 15 juin prochain au Musée du transport du Yukon à Whitehorse, Yukon. Produit en partenariat avec la commission du son et du cinéma du Yukon, le dévoilement des 40 albums qui composent la longue liste débutera à midi PT et sera diffusé en direct sur la [page Facebook du Prix de musique Polaris](#).

CBC Radio 2 présentera une émission spéciale d'une heure célébrant les nommés de la longue liste avec Rich Terfry à son programme Drive dès 18h (18h30 NT). Les fréquences locales de CBC Radio 2 peuvent être trouvées au [cbc.ca/frequency](http://cbc.ca/frequency) et l'écoute en continu sur le web se trouve ici : [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca).

Comme lors du dévoilement des longues listes antérieures ayant eu lieu à Montréal, Vancouver, Calgary et Halifax, des invités spéciaux seront de la partie pour dévoiler les nommés. La cérémonie présentera également une performance en direct d'un artiste de la longue liste 2016.

Le Prix de musique Polaris produira également un événement mettant en vedette des artistes du Yukon avec le soutien du département du développement économique du gouvernement du Yukon. Cet événement

inclura un forum de discussion ainsi qu'une session d'écoute de démos d'artistes en privé avec ceux-ci.

« Au nom du gouvernement du Yukon, j'aimerais exprimer notre grande hâte de recevoir le Prix de musique Polaris à Whitehorse », a dit Stacey Hassard, Ministre du développement économique du Yukon. « Nous sommes heureux de pouvoir offrir une opportunité à Music Yukon et au Prix de musique Polaris d'organiser un événement qui offrira des discussions constructives et du soutien à nos artistes locaux. Félicitations à tous les nommés de la longue liste 2016. »

Le dévoilement est également rendu possible grâce au soutien de Music Yukon, les hôtels NVD et la microbrasserie Yukon Brewing.

Le Prix de musique Polaris, produit et opéré par Blue Ant Media, dévoilera sa courte liste à Toronto au Carlu le 14 juillet prochain et le gagnant sera dévoilé au gala du Prix de musique Polaris le 19 septembre au même endroit. CBC Music et Aux.tv diffuseront le gala en direct sur le web.

La période d'éligibilité pour le Prix de musique Polaris 2016 est du 1er juin 2015 au 31 mai 2016. La longue liste et la courte liste sont déterminées par un jury indépendant de journalistes de musique, blogueurs et animateurs provenant des quatre coins du Canada. 11 personnes du bassin des membres du jury seront choisies pour former le grand jury, qui déterminera le gagnant du Prix de musique Polaris le soir du gala.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000\$ à l'artiste ou au groupe ayant créé l'album canadien de l'année. Jugés uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical ou les ventes d'albums, les gagnants antérieurs sont Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

### **Les dates clés du Prix de musique Polaris 2016**

15 juin - dévoilement de la longue liste - Musée du transport du Yukon, Whitehorse, YK

14 juillet - dévoilement de la courte liste - The Carlu, Toronto, ON

19 septembre - gala du Prix de musique Polaris - The Carlu, Toronto, ON

Nous reconnaissons l'appui financier du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

Nous reconnaissons l'appui continu de l'OMDC envers le Prix de musique Polaris.

### **À propos du Prix de musique Polaris**

Le Prix de musique Polaris produit par Blue Ant Media est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. [polarismusicprize.ca](http://polarismusicprize.ca)

### **À propos de Blue Ant Media**

Blue Ant Media est une compagnie privée internationale se spécialisant dans le domaine des médias. Elle possède et opère 10 marques médiatiques incluant Cottage Life, Love Nature, Smithsonian Channel Canada et Makeful. Blue Ant Media crée et distribue du contenu à travers le monde, couvrant divers champs d'intérêts tels que la nature, le DIY, la musique, le plein-air et plusieurs autres. La compagnie connecte avec le public à travers la télévision, les plateformes numériques, les magazines et plusieurs événements. La compagnie possède également Omnia Media, une chaîne YouTube, et Choice TV, une chaîne de diffusion en Nouvelle-Zélande. Blue Ant Media est basée à Toronto avec des bureaux à Los Angeles, Londres (Royaume-Uni) et Auckland. [blueantmedia.ca](http://blueantmedia.ca)

### **Suivez-nous:**

Website : [www.polarismusicprize.ca](http://www.polarismusicprize.ca)

Twitter: [@polarismusicprize](https://twitter.com/polarismusicprize)

Facebook: [facebook.com/polarismusicprize](https://facebook.com/polarismusicprize)

Youtube: [youtube.com/polarismusicprize](https://youtube.com/polarismusicprize)

Instagram: [@polarismusicprize](https://instagram.com/polarismusicprize)

### **Contact média Polaris - Québec**

Magali Ould

[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

514.994.6295

### **Contact média Polaris - Canada**

Joanne Setterington

[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)  
416.884.4119

-30-

